
Zápis ze schůze sekce Kooikerhondje, hotel Medlov, 15.10.2023

Začátek schůze: 09:35
Konec schůze  : 12:00

Zapistovatel: Lucie Bidlová  (PRO 24, PROTI 0, ZDRŽEL SE 1)
Skrutátor:      Lenka Schneiderová (PRO 24, PROTI 0, ZDRŽEL SE 1)

Přítomných je 25 členů KCHLS (viz. prezenční listina). 

Lucie Maršíková přivítala všechny zúčastněné ( členy KCHLS i hosty ) a seznámila je s programem
schůze. 

Program schůze byl jednohlasně schválen ( PRO 25, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0 ) 

1) Zpráva z výboru klubu a chovatelské rady konané dne 27.6.2023

• V roce 2024 oslaví KCHLS 100 let od založení, probíhají přípravy, chystá se sborník
• 6.7.2024 se uskuteční jubilejní výstava v Kroměříži
• V únoru 2024 proběhne v Humpolci Konference KCHLS  ( do 15.1.2024 sdělit jméno 

delegáta jednatelce KCHLS – p.Kašpar navrhuje za naši sekci L.Maršíkovou ) 
• Archiv zápisů z jednání KCHLS najdete na webu www.kchls.cz v členské sekci

2) Zpráva vedoucí sekce ( L. Maršíková ) o činnosti 2022/2023

• Vzdělávání majitelů a chovatelů  - Koomeeting, 3. online setkání
• Propagace chovu v zahraničí 
• Regionální setkání chovatelů a majitelů 
• Kalendář Kooikerhondje 2024 ( prodej kalendáře v německém funshopu )
• Proběhly 2 popisné prohlídky ( Náměšt na Hané, Kolín ), foto z přehlídky bude v případě 

uchovnění použito na webu na „kartě psa“ 
• Spokojený pes – Kooikerhondje na TV tlapka ( poděkování R.Mandové )
• První newsletter Kooikerhondje 
• Mezinárodní diskuzní skupina pro strategii chovu Kooikerhondje (letos 3x) 
• Úprava chovných podmínek na základě doporučení VHNK: výška pod nebo nad výšku 

uvedenou ve standardu není vylučující z chovu 
• Dokumenty na webu: Manuál pro chovatele, podrobné vysvětlení standardu plemene 

• STAV FINANCÍ K 10/2023
-  Transparentní účet https://www.kb.cz/cs/transparentni-ucty/123-7546680257
-  Zůstatek na účtu ke dni 14.10.2023: 70 368, 43 Kč
-  Příjmy na účet: platby za Koomeeting 2023, popisná přehlídka Náměšť, Kolín, příspěvky
na chod sekce ( březen 2023 ), Koomeeting 2022, prodej tašek Kooikerhondje 

•  - Výdaje za uplynulých 12 měsíců: Výstavní stůl ( 3.999 Kč ), příspěvek na výzkum 
Polymiositis ( 11.128 Kč ), Koomeeting 2022 ( 15.871 Kč )

- Celkové vyúčtování za rok 2023 pošleme členům na konci roku

• Zpráva vedoucí sekce je bez připomínek

http://www.kchls.cz/
https://www.kb.cz/cs/transparentni-ucty/123-7546680257


3) Zpráva poradkyně chovu k 10.10.2023 ( G.Bekrová )

• Počet chovných jedinců : 46 chovných fen, 31 chovných psů 
• Nově uchovněno 6 fen a 9 psů
• Vystaveno bylo 30 doporučení ke krytí ( 13 zahraniční krytí, 17 krytí s domácími psy )
• Využito 26 úspěšně, 10 fen porodilo, 4 nezabřezly
• 4 krytí neúspěšné ( nezdařené nebo odložené krytí )
• 8 fen nakryto ( čeká se na výsledek )
• 4 doporučení ke krytí čekají na využití 
• Zvýšený zájem o využití  krycích psů v zahraničí – přínos do budoucna 
• V roce 2023 máme zatím 10 vrhů ( 55 zapsaných štěnat, průmer na vrh 5,5, 4 štěnata krátce 

po porodu uhynula )
• Menší úprava chovných podmínek – na základě doporučení z Holandska není výška 

překážkou v uchovnění
• Popisné přehlídky  - 2x ročně u klubových výstav a dále na místech, které předem schválí 

výbor ( mimo výstavu, aby byla menší zátěž na popisované psy )
• Zpráva poradkyně chovu je bez připomínek

 

4 ) Členská schůze projednává a schvaluje 

• Schvaluje zprávu z výboru klubu a chovatelské rady  PRO 22, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0 
• Schvaluje zprávu vedoucí sekce o činnosti  PRO 23, PROTO 0, ZDRŽEL SE 0 
• Schvaluje zprávu poradkyně chovu  PRO 24, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0

   

5 ) Zpráva z mezinárodní diskuzní skupiny pro strategii chovu Kooikerhondje  - R. Mandová

• Oficiální název skupiny (Holandsko)
• 12 států, každý stát max.2 zástupce, pouze státy, které mají chov řízený kluby (není tam 

např. Polsko)
• Cílem je strategie chovu plemene, vždy 2-3 témata, novinky
• Neoficiální orgán, výstupy jsou interní informací

• 28.09. 2022 
 - používat více psů do chovu
 - cílem je, aby podmínky byly co nejjednodušší, chceme zdravé plemeno, ale neomezovat    
počet psů, ideální stav 1:1 uchovněných jedinců
- zmínka o double matingu – získaní vyšší diverzity plemene ( u nás nelze )
- problém nedostatku chovných psů
- v Německu i Holandsku se buhužel chovaji psi i bez PP! 

• 15.01.2023
- info k Clubregistru, nový formulář k hlášení vrhu (podrobné info ke každému štěněti 
rovnou nahráváno do Fit2Breed a ZooEasy)
- novinky do Fit2Breed 2x za rok, info z Utrechtu se nahrává rovnou



- do Fit2Breed nahrávány také výsledkyEmbark testů
- Epilepsie – počet nemocných klesá, sledování linií, kde je tento problém, vyřazování 
nejbližších příbuzných, ideální by byl DNA test

- Patelly – jenom 27% je dědičnost (vliv okolních vlivů), nadále testovat, nespojovat 2 
postižené

• 23.4.2023 
- někteří majitelé nedali souhlas se zveřejněním údajů do Fit2Breed, časem bude F2B asi 
placené
- info k PM i v ostatních databázích ( ZooEasy, Club Registr)
- Temperament u Kooikerhondje - dříve se i v Holandsku chovalo na fenách, které měly 
strach, aktuálně je situace lepší
- Kooikerhondje není plemeno pro začatečníky 
- nechovat na zvířatech, která jsou bázlivá a agresivní – hledat rovnováhu v povahách 
chovného páru 
- psi by měli zvládnout posouzení rozhodčím, obecné testy povah se nedělají, jsou dle nich 
tak náročné, že by je nezvládl žádný kooiker 

• 3.9.2023 
- časem by měl být k dispozici genotyp modul ( bude pracovat s výsledky Embark testů ), 
graf genetické variability ve F2B
- každá země má trochu jiné chovné podmínky
- stejný jedinec se nesmí vyskytnout ve 3 generacích ( pravidlo i ve F2B)
- epilepsie je dědičná, jen 4 země mají pravidla jak vylučovat jedince z chovu
- Polymiositis -  některé země mají k uchovnění povinný test, v Holandsku proběhne změna 
podminek pravděpodobně příští rok
- na chov prodávat jedince pouze „čisté“, nepoužívat mutanty v chovu 
- oficiální žádost zrušit podmínku výšky k uchovnění ( týká se také ČR )
-  matador breeding – davat si pozor i na syny těchto jedinců 
- další schůzka 10.12.2023

  

6) Plán činnosti sekce na 2023/2024

• Vzdělávání chovatelů a majitelů
• Příručka pro chovatele -  Etický kodex ( v přípravě )
• Každoroční setkání chovatelů a majitelů Kooikerhondje  - zaří/říjen 2024 
• Virtuální setkání na jaře 
• Propagace chovu v zahraničí – 18.11.2023 největší klubová výstava v Holandsku 

( Zutphen)
• Pokračovat v aktivní účasti v Mezinarodní skupině pro strategii chovu 
• Kalendář Kooikerhondje na rok 2024 
• Nový web Kooikerhondje.cz
• 8.6.2024 – oblastní výstava Kooikerhondje – Sklená Huť, Ralsko 

- potřebujeme zajistit sponzory, vedoucí kruhu, zapisovatelku - každá pomoc je vítána :) 
• Popisné přehlídky v roce 2024 

- 08.06.2024 Skelná Huť 
- 22.09.2024 Kolín 
- dle potřeby zařadíme další mimo výstavy



• V příštím roce proběhnou nové volby do výboru sekce + vedoucí sekce
• Členská schůze schvaluje plán činnosti na rok 2023/2024 

- PRO 24, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0

7) Hlasování o delegátovi sekce na konferenci KCHLS

• Na delegáta byla navržena Lucie Maršíková
• Na místě není žádný protikandidát, který by měl o tuto funkci zájem 
• Členská schůze hlasuje o tom, že delegátem za sekci Kooikerhondje bude Lucie Maršíková

- PRO 24, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0

8) Předání nových výročních ocenění

• Markéta Grešíková – za mimořádný přínos chovu Koooikerhondje
• Lucie Maršíková – za mezinárodní výstavní úspěchy
• Lucie Bidlová  - za sportovní výkony v agility 
• Renata Mandová  - za organizaci MČR Kooikerhondje 
• Manželé Koreňovi – za organizaci procházek a tmelení kooikří komunity :) 

9) Schválení usnesení

     Usnesení členské schůze sekce Kooikerhondje Klubu chovatelů loveckých slídičů ze dne 
15.10.2023

Schůzi vede Lucie Maršíková, zapisovatelkou Lucie Bidlová, skrutátor Lenka Schneiderová

• Členská schůze schvaluje program schůze
• Členská schůze bere na vědomí zprávu z výkonného výboru KCHLS a chovatelské rady 
• Členská schůze schvaluje zprávu vedoucí sekce o činnosti
• Členská schůze schvaluje zprávu poradkyně chovu  
• Členská schůze schvaluje plán činnosti sekce na období 2023/2024
• Členská schůze schvaluje Lucii Maršíkovou jako delegátku na konferenci KCHLS

Členská schůze toto usnesení schválila jednomyslně ( PRO 25,  PROTI 0, ZDRŽEL SE 0 )

Zapsala: Lucie Bidlová 

Zkontrolovala: Lucie Maršíková 

    






